
Hærvejsmotorvej bliver aldrig grøn

Ellen Frydendal, datalog, 8830 Tjele

Branchedirektørerne for de tre mest CO2 udledende brancher kalder i Jyllands Posten en 

Hærvejsmotorvej for grøn. Det bliver den aldrig. Alene anlægget udleder enorme mængder CO2 til 

transport af sand og grus samt til cementproduktion. El-biler bruger også energi. Deres dæk larmer 

og efterlader mikroplast. 

Gør i stedet A 13 til 2+1 vej. Her må erhvervslivets lastbiler køre med de samme 80 km/t som på 

motorvej, og de undgår den længere motorvej. Altså en bedre løsning for den tunge trafik end en 

natur- og klimaødelæggende ny motorvej.


